
 

 

 

Prosinec byl opět poměrně teplý. Pár chladných dní 

se v prosinci ovšem našlo. Na svatou Lucii napadlo 

večer dokonce i něco málo sněhových vloček. Kdo si 

chtěl prvního sněhu užít, musel si pospíšit – další ráno 

se teploty pohybovaly zase už nad bodem mrazu a po 

sněhu nebylo již ani památky. 

Mimo běžných prosincových a adventních aktivit se 

letos obecní zastupitelé intenzivně zabývali přípravou 

rozpočtu obce na příští rok i na léta další. Důvodem 

je myšlenka na možné odkoupení areálu Káranky – 

významného objektu uprostřed obce, který byl v 60. 

letech budován jako obecní kulturák, kde měl být například sál pro zábavu a tělovýchovu, ale i nová hospoda. 
 

 

Obec Káraný zvažuje nákup objektu bývalé sodovkárny 
Zastupitelstvo obce před nedávnem kontaktovalo zástupce majitele bývalé sodovkárny, aby získalo 

základní informace o stavu objektu Káranky, jež je nyní nabízen k prodeji. 

První základní otázkou mezi zastupiteli bylo „Proč kupovat?“. Důvodů je hned několik:  

1) jedná se o velký objekt uprostřed obce, který by umožnil další rozvoj (nejen) obecních aktivit. 

V letošním „Dotazníku – rozvoj obce do r. 2030“ byly otázky ohledně toho, co občanům v obci chybí. 

V odpovědích byly na předních místech zmiňovány chybějící „Prostory s vybavením pro netradiční 

sporty (např. minigolf, pétanque, rugby, lezecká stěna, badminton, atd.)“ a chybějící „Zájmové činnosti 

(Klubovny, zájmové kroužky)“. 
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2) Pozemky Káranky přiléhají k pozemkům stávající Mateřské školky. Jejich vlastnictví by usnadnilo 

plánované rozšíření Mateřské školky o další jednu třídu. 

3) Jednu z hal Káranky by bylo možné využít pro parkování hasičské techniky a uskladnění hasičské 

výbavy. V současnosti je parkování vozidel i skladování drahé výbavy vyřešeno jen částečně a je nutno 

využívat cizích prostor, což není úplně praktické a nemusí být možné navždy. 

4) Po uvolnění stávající hasičárny by bylo možno ji využít např. k uskladnění vybavení obce. I pro tyto 

účely se v současnosti využívá cizích prostor.  

5) Část prostor by bylo možné využít k pronájmu místním podnikatelům pro jejich drobné provozovny či 

skladovací prostory. 

6) Vlastnictví objektu obcí zamezí nebezpečí vzniku nežádoucího využití areálu, například k hlučné 

výrobě, nebo jako ubytovny pro zahraniční dělníky. 
 

Další důležité otázky jsou hlavně finanční: 

a) Odpovídá požadovaná cena hodnotě nemovitosti? K tomu je čerstvě zpracován znalecký posudek, 

který obec nutně potřebuje, aby posoudila, zda je vůbec možné objekt koupit. Nereálně vysokou cenu 

obec rozhodně akceptovat nebude. 

b) Jaká bude návratnost vložených peněz? Je potřeba si uvědomit, že řada činností a funkcí obce se nedá 

vyjádřit přímo penězi. Spokojený občan a fungující obec je ale „k nezaplacení“. Většina kulturních, 

sportovních či zájmových objektů je nutno nějakým způsobem dotovat. Proto je potřeba počítat s tím, 

že vlastnictví objektu nebude výdělečné. 

Provoz takového areálu bude stát nějaké prostředky, tak je nutné rozhodnout, zda jej vůbec z obecního 

rozpočtu dotovat. 

c) Kolik bude stát rekonstrukce areálu? Za tímto se skrývá několik postupných kroků.  

Mezi jedním z prvních musí být veřejná diskuze s občany o tom, co by si v objektu představovali 

vybudovat. Možností je opravdu hodně, a proto je potřeba dobře vybrat, co zrealizovat. Nebo taky 

z diskuze může vyplynout, že občané jsou zásadně proti této investici a pak od ní obec může ustoupit. 

Dalšími důležitými kroky musí být odhad nákladů včetně možností získání úvěru a zpracování 

kvalitního projektu, který zohlední všechny požadavky a umožní vypsat transparentní soutěž na 

zhotovitele rekonstrukce. Zároveň by bylo vhodné projekt zpracovat tak, aby šel použít pro případné 

žádosti o možné dotace. 

Vše se musí dobře zvážit tak, aby výsledné rozhodnutí bylo pro obecní finance přijatelné a financování 

udržitelné. 
 

Otázek je pochopitelně více a další nepochybně ještě vyvstanou. Předkládáme vám proto zatím ty hlavní. 
 

Máte ke koupi bývalé sodovkárny nějaké nápady nebo podnětné myšlenky? Nenechávejte si je pro 

sebe - sdělte je i svým zastupitelům na mail karanka@karany.cz a hlavně přijďte na lednové veřejné 

projednání možného nákupu a dalšího využití Káranky. Fotografie aktuálního stavu naleznete na 

internetových stránkách obce: http://www.karany.cz/fotogalerie/2019/ 
 

Veřejné projednání uvedené problematiky obec plánuje na 22.1.2020 v 18h ! 

 

Změna v systému svozu komunálního odpadu ! 
Vážení spoluobčané, 

dovolujeme si vás informovat o výsledcích projektu řešení odpadového hospodářství v Obci Káraný. 

Od roku 2017 jsou popelnice občanů opatřeny čipem. Svozová firma, která zaštiťuje celý projekt, 

vyhodnocovala každý týden množství vyvezených popelnic na směsný odpad. Na základě tohoto 

vyhodnocení byl i nastaven motivační program pro občany. Během období roku 2019 kleslo množství 

vyvážených popelnic směsného odpadu a zvýšil se objem tříděného odpadu na území naší obce. Je zřejmé, 
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že občané naší obce přistupují velice zodpovědně k nakládání s odpady, snaží se třídit a snižují tak objem 

směsného odpadu, který běžně končí na skládkách. 

Svozová firma již nebude z technických důvodů realizovat účtování prostřednictvím načítání čipů, 

nebudeme tedy již realizovat motivační program, nicméně vyhodnocením celého projektu jsme dospěli 

k novému nastavení frekvence svozů.  

Od 1.1.2020 bude frekvence svozů jednou za čtrnáct dní, počínaje dnem 6.1.2020. 

Samozřejmě, že nadále bude do budoucnosti velice efektivní, když budete směsného 

odpadu mít co nejméně a odvoz odpadu v popelnici budete využívat třeba jen jednou 

za měsíc či méně, tak jako mnozí činili doposud.  

Nezapomeňte, že nejlepší cesta, jak snížit odpad, začíná již při nakupování. Při nákupu 

zvažujte, zda věc skutečně potřebujete! 

Sledujte prosím vývozové dny!  

Díky vaší aktivitě se snížil poplatek pro rok 2020 za odvoz odpadu z 1000 Kč na 810 Kč. 

Děkujeme velice za váš přístup, za to, že třídíte! Pouze díky tomu můžeme dokázat snížit poplatek za 

odpady, který se vypočítává vždy z výsledků předchozího roku.       Iva Vodáková 
 
 

Zprávy z TJ Jizera Káraný 
Stolní tenis 
 

Ve Vlašimi pokračovala třetím kolem Středočeská OPEN Tour 

mládeže, které se zúčastnily čtyři naše děti. Podle průběžného 

pořadí byli hráči nasazeni do 16-ti členných skupin. Z našich 

byla nejvýše nasazena Bára Pokorná, která ve skupině „B“ 

obsadila třináctou příčku, ve skupině „D“ skončila Aneta 

Mrázová také na třináctém místě, Ve skupině „F“ obsadil 

Bedřich Pivoňka druhé místo a ve skupině „G“ skončil Matyáš 

Bergman na sedmé příčce. 

V polovině prosince se v Říčanech, za účasti 24 hráčů, odehrál 

další turnaj Okresní bodovací soutěže dětí a mládeže, kde jsme 

měli zastoupení v kategorii mladších žáků a v kategorii 

dorostu. V mladších žácích skončil Matyáš Bergman na 

sedmém místě, Vojtěch Ramzer na devátém místě a Václav 

Veselý, na svém prvním turnaji, obsadil třinácté msto. 

V kategorii dorostu skončila na třetím místě Aneta Mrázová, na 

čtvrtém místě Lukáš Havránek a pátá skončila Alžběta 

Komárková. 

V předvánočním čase jsme zorganizovali již tradiční 

dětský oddílový turnaj, kterého se letos zúčastnilo 16 

dětí. Díky podpoře sponzorů a tělovýchovné jednoty 

byly pro každého účastníka připraveny věcné ceny. 

Celkovým vítězem se stal Nathan Cafmayer, druhý 

skončil Lukáš Havránek a třetí Bedřich Pivoňka. 

Průběh turnaje i celkové výsledky jsou uloženy na 

internetových stránkách obce Káraný. 
 

V prosinci byla dohrána první polovina sezony obou 

Okresních soutěží dospělých. V posledních kolech podzimní části „A“ tým remizoval v Říčanech 9:9, 

následně doma porazil 11:7 Líbeznice, stejným výsledkem prohrál v Úvalech a pak porazil tým Veleně 

13:5. Celkově je náš „A“ tým s bilancí šesti výher, dvou remíz a tří porážek na pátém místě. Jeden jediný 

bod ho dělí od třetí příčky. 



„B“ tým porazil v domácím prostředí Říčany 12:6, pak prohrál v Líbeznících 5:13, stejným výsledkem 

podlehl i týmu Úval „C“ a v posledním letošním kole porazil tým Úval „D“ 11:7. V polovině soutěže se 

náš tým, se šesti vítězstvími a pěti porážkami, nachází na šestém místě. 

Chtěl bych využít příležitosti a pozvat všechny příznivce stolního tenisu na Novoroční turnaj, který se koná 

v sobotu 4.ledna 2020 od 9:00 hodin v herně Obecního úřadu v Káraném. 

Závěrem bych chtěl popřát všem členům našeho oddílu, ale i všem našim spoluobčanům do Nového roku 

mnoho pevného zdraví, štěstí, pohody a aby rok 2020 přinášel všem jen samou radost.  Jan Jarý 
 

Káranské vánoční trhy 

V sobotu 30. listopadu, den před první adventní nedělí, se 

konaly v sále OÚ Káraný již tradiční vánoční trhy. Od 13. 

hodiny se začali sjíždět pozvaní prodejci, aby si připravili své 

nabídky na připravené stánky.  Tomu ještě předcházela 

příprava občerstvení a výzdoba celého sálu tak, aby se ve 14 

hodin mohli přijít podívat první návštěvníci. Průběžně se pak 

sál začal plnit nakupujícími, ale i těmi, kteří si přišli jenom 

posedět, ochutnat nabízené občerstvení a pozdravit se se 

svými známými. 

Stánková nabídka byla rozmanitá a určitě se dobře vybíraly vánoční dárky. Pro děti byly připraveny dvě 

dílničky, kde si mohly vyrobit své vlastní dárky. Zabíjačkové pochoutky, nabízené před hasičárnou, letos 

připravila restaurace u Najmanů ze Staré Boleslavi. V 17 hodin se slavnostně rozsvítil krásný vánoční 

strom, který svým milým vystoupením uvítaly děti z naší mateřské školky. Je namístě poděkovat 

organizátorům – Obecnímu úřadu Káraný, hasičům, ženám, které napekly sladké dobroty a dalším 

pomocníkům při zajišťování tohoto příjemného odpoledne.   
 

Svátek světla v den svaté Lucie 

13. prosince jsme v Káraném oslavili tento svátek. Sešli jsme se v 17 hodin u vodárny a vydali se krátkou 

procházkou podél Labe směrem k lávce, kde byli připraveni naši hasiči, aby dětem předali malé svícny, na 

které mohly napsat svá přání. Loďka odvezla svítící svícny na Labe a tam začala jejich pouť po řece. Ať se 

dětem jejich přáníčka splní. Určitě nikdo nečekal, že se právě tento den dočkáme letošního prvního sněhu, 

který nás v tento podvečer překvapil a navodil tak hezkou vánoční náladu. Na závěr se z lávky rozzářil 

ohňostroj, který byl oslavou svátku světla a tečkou tohoto setkání. 
 

Návštěva ve školce 

16. prosince v 9:30 byli senioři pozváni do naší školky, krásně 

vyzdobené, aby shlédli pásmo písniček a básniček, které s dětmi 

připravily jejich učitelky. Po skončení pásma byl čas i na výtvarnou 

činnost. Děti spolu s dospělými vytvářely z bavlnek pestrobarevné 

čepičky, které pak děti podepsaly a předaly jako dárek přítomným 

seniorům. Děti se také pochlubily svým vánočním cukrovím, které ve 

školce napekly. Návštěva to byla milá a srdečná. 
 

Pozvánka 

1. ledna ve 13 hodin bude sraz u káranského mostu k Novoroční procházce. Již ve 12:30 hodin od mostu 

směrem ke hřišti, u schůdků do Jizery, můžete přijít povzbudit odvážné otužilce, kteří se ponoří do Jizery 

a přivítají tak po svém Nový rok. 

Kulturní sál Obecního úřadu Nový Vestec: 

17. ledna od 20:00 hodin – Hasičský ples. 

21. února od 20:00 hodin – Vodárenský ples.        Jiřina Pešková 
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